In the tradition of the „Passion-Play“ on Saturday, June 17, I performed a cruxification ceremony on the steps of the German Ministry of Justice. Jesus on the cross is a powerful symbol for suffering and abandonment. Over 5 million separation-children in Germany alone feel abandoned. One year after the separation of their parents, 50 % of these children have lost all contact with the „out-sourced“ parent. Elimination of a parent is child abuse, with devastating consequences for the child and its development.

To prevent such suffering is the duty of the German people, specifically the duty of the concerned parents. The freedom to separate at any time obliges the separating parents to maintain and to further the relationship of their child with the other parent. To create the necessary legal and institutional framework for these freedoms and obligations is the duty of the state.

Thus we demand the state to enforce the following laws and principles of our constitution:

1 Article 1, 1: The dignity of men & women is inviolable. Also the dignity of children

2 Article 1, 2: The German people commits itself to inalienable, inviolable human rights. Also to the human rights of children.
3 Article 2, 1: Everyone has the right to free development of (his, her) personality. Impossible in the absence of equivalent contact with both parents.
4 Article 3, 1:
Everyone is equal before the law. Mothers AND fathers.
5 Article 3, 2: Men and Women are equal. Fathers and mothers too.
6 Article 3, 3: No one must be disadvantaged for reasons of race, religion or gender. Neither women nor men.
7 Article 6, 4: 
Every mother is entitled to protection and support by and from the community. (Children and Fathers not?)
8 Article 6, 5:
The lawmakers are obliged to create and to implement equal opportunity for children of married and of unmarried parents, to garantee their  physical and psychological well being. (Therefore: get rid of 1626 a BGB)
In particular we demand:

1 Acceptance of prevalence of international law over national law.

2 Anullment of German exception-clause in the UN Charta of Human Rights for Children 

3 Execution of orders by the European Court for Human Rights, Straßburg.

4 Nationwide implementation of the Cochemer Modell.

5 Central control of all youth protection agencies.

6 Specific education and obligatory further education of family judges.   

7 Double residence for all separation children in the absence of clear and present danger.

8 Protection of the child through active protection of it’s attachements.

We don’t want 10 million children in 10 years to cry: „Mama, Papa, father-state, why did you abandon me!“

In der Tradition des Passionsspieles habe ich mich am Sonnabend, den 17. Juni, gegen 16.30 Uhr vor dem Bundesministerium für Justiz, in Berlin, kreuzigen lassen. Jesus am Kreuz ist ein mächtiges Symbol für das Leiden am Verlassensein. Über 5 Millionen Trennungskinder in Deutschland fühlen sich verlassen.  Über 50 % dieser Kinder haben ein Jahr nach der Trennung der Eltern keinen Kontakt mehr zum ausgegrenzten Elternteil. Ausgrenzung eines Elternteils aber ist Kindesmißbrauch, mit verheerenden Folgen für dessen Persönlichkeitsentwicklung.

Derartiges Leid zu verhindern ist die Aufgabe des gesamten Volkes, insbesondere aber die Pflicht der betroffenen Eltern selbst. Aus der Freiheit, sich zu jeder Zeit trennen zu können, resultiert die die Verantwortung die Beziehung zum anderen Elternteil unter allen Umständen zu erhalten und zu fördern. Die Voraussetzungen hierfür zu schaffen ist aber die Pflicht und die Aufgabe des Staates.

Von diesem fordern wir daher die konsequente Durchsetzung folgender Grundrechte:

1 (GG Art 1,1) Die Würde des Menschen (auch die des Kindes) ist unantastbar.

2 (GG Art 1,2) Das deutsche Volk bekennt sich zu unverletzlichen und unveräußerlichen Menschenrechten...(auch zu Kindermenschenrechten).
3 (GG Art 2,1) Jeder hat das Recht auf freie Entfaltung seiner Persönlichkeit. (Unmöglich ohne gleichwertigen Kontakt zu beiden Eltern.)
4 (GG Art 3,1) Alle Menschen sind vor dem Gesetz gleich (Auch Väter).


(GG Art 3, 2) Männer und Frauen sind gleichberechtigt (Väter wie Mütter).

5 (GG Art 3,3) Niemand darf wegen seines Geschlechtes...benachteiligt werden. (Weder Frauen noch Männer).

6 (GG Art 6, 4) Jede Mutter hat Anspruch auf den Schutz und die Fürsorge der Gemeinschaft. (auch Kinder und Väter).

7 (GG Art 6,5) Den unehelichen Kindern sind durch die Gesetzgebung die gleichen Bedingungen für ihre leibliche und seelische Entwicklung zu schaffen wie den ehelichen Kindern. (Weg mit dem Mutter-Vetorecht von 1998 im § 1626 a BGB)

Im Besonderen fordern wir außerdem:

1
Anerkennung des Primates von Internationalem Recht über nationales Recht

2
Streichung des deutschen Vorbehaltes in der UNO Charta zu Menschenrechten für Kinder.

3
Vollstreckung von Urteilen des EGFM, Straßburg.

4
Bundesweite Einführung des Cochemer Modells.

5 Kontrollierbarkeit der Jugendämter durch eine zentrale Kontrollinstanz

6 Spezielle Ausbildung und obligatorische Weiterbildung für Familienrichter.

7 Doppelresidenz als Regelfall.

8 Schutz des Kindes durch aktiven Schutz seiner Bindungen.

Damit nicht in 10 Jahren 10 Millionen Kinder verzweifelt schreien: „Mama, Papa,Vater Staat, warum habt ihr mich verlassen.!“ 

Mathieu Carriere

